
Sami si platy zvyšují, lidem peníze berou. To
je Fialova vláda, krčí rameny Okamura
- CZ24 News | 7. listopadu 2022

ČESKO: Na půjčky ČEZu, na Ukrajinu, na to si Fialův kabinet peníze vždy najde. Občané
jsou mu podle Tomio Okamury ale jedno, těm ministr Jurečka klidně seškrtá podporu v
nezaměstnanosti. „Pětikoalice škodí této zemi a dělá z nás kolonii Washingtonu a Bruselu.
Pokud vládu nezastavíme, přivede naši zemi a náš národ ke kolapsu a ke krachu a lidé
budou v obrovské bídě,“ varuje předseda SPD.

Vládní představitelé chtějí zvyšovat našim občanům daně, zvyšovat věk odchodu do
důchodu a od ledna zdražit sociální služby pro naše seniory a zdravotně postižené občany.
Je to podle vás správné řešení současné krizové situace země?

S takovým přístupem vládní pětikoalice zásadně nesouhlasím. Ministr práce a sociálních věcí Marian
Jurečka (KDU-ČSL) tento týden v sobotu v rozhovoru pro Lidové noviny řekl, že vláda bude chtít
našim občanům zvýšit daně. A zvyšování věku odchodu do důchodu nad 65 let již otevřeně prosazuje
nejen Jurečka, ale i předsedkyně Sněmovny a TOP 09 Markéta Pekarová Adamová. Premiér Petr
Fiala z ODS s tím evidentně také souhlasí. Navíc k tomu Jurečka řekl, že od ledna vláda seniorům a
zdravotně postiženým lidem zdraží pobytové, pečovatelské a terénní sociální služby například v
domovech seniorů, pro zdravotně postižené občany a bude se to týkat i dovozu jídla či nákupu. To je
pro SPD nepřijatelné.

Takže desítky miliard korun pro Ukrajince v České republice a další miliardy na Ukrajinu vláda má,
ale na naše občany úplně kašle a ještě jim zvýší daně? To je opravdu na okamžitou demisi. A jak
známo, Fialova vláda si dokonce pro Ukrajince minulý měsíc půjčila nejprve dalších deset miliard
korun u banky s úrokem půl miliardy korun ročně. A následně vláda Petra Fialy odsouhlasila další
peníze pro Ukrajinu. Ukrajina nově dostane pět miliard eur, na které si ale také musíme půjčit,
protože je nemáme a český státní rozpočet je kvůli vládě totálně zadlužený, a za tuto půjčku se
zaručí členské státy EU včetně České republiky!

Česká vláda nemá čas na řešení problémů našich občanů a firem se zdražováním, jelikož pro
premiéra Petra Fialu je Ukrajina na 1. místě. Takže si vláda opakovaně půjčuje na to, aby mohla dát
peníze Ukrajincům žijícím v ČR a na Ukrajinu – ale našim občanům nejenže odmítá pomoci, ale ještě
jim zhoršuje životy.

Korunu tomu všemu dala tento víkend paní Pekarová Adamová, která na konferenci vládní TOP 09
řekla o desítkách tisíc občanech, kteří protestují na náměstích proti tomu, že vláda neřeší
zdražování, že jsou tito občané ohrožením demokracie. Navíc řekla, že by se mělo v roce 2030
přijmout v České republice euro. To jsou pro mě další nepřijatelná vyjádření.

Průměrná cena elektřiny v první polovině roku meziročně stoupla v České republice o 62 %,
nejvíce z celé EU. Naopak v Polsku a v Maďarsku cena elektřiny v meziročním porovnání
dokonce poklesla. Přesto vládní politici před „maďarskou cestou“ vytrvale varují. Chápete
důvody?

To je šílené. Vyrábíme nejlevněji elektřinu a z celé Evropské unie se u nás nejvíc zdražuje? A já
říkám dost protičeské Fialově vládě, která je odpovědná za zdražování! Pětikoalice škodí této zemi a
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dělá z nás kolonii Washingtonu a Bruselu. Pokud vládu nezastavíme, přivede naši zemi a náš národ
ke kolapsu a ke krachu a lidé budou v obrovské bídě!

Zastropování ze strany vlády je naprosto nedostatečné a navíc se projeví v další inflaci, tedy ve
zdražování. Pokud by byla cena elektřiny zastropována přímo u producentů a měli bychom přímý
kontrakt s producentem na levný plyn, nemusela by tu být zdaleka taková drahota.

Nejnověji ministr práce Marian Jurečka z KDU-ČSL řekl, že bude prosazovat snížení
podpory v nezaměstnanosti či zkrácení doby podpory. Je podle vás zrovna toto nejvhodnější
oblast k zahájení škrtů?

Sami sobě si platy zvyšují, ale lidem chtějí pomoc sebrat? Firmy propouštějí a chystají se dál
propouštět, a ministr Jurečka prosazuje snížení podpory v nezaměstnanosti či zkrácení doby
podpory. Zhruba každá pátá firma v ČR plánuje na přelomu roku propouštět. Vyplývá to z vyjádření
Hospodářské komory, Svazu průmyslu i Asociace malých a středních podniků. Takže na Ukrajinu a
Ukrajince dává Fialova vláda desítky miliard a půjčuje si na to za drahé úroky – ale pro své vlastní
občany peníze nemá? ČEZu dala vláda skandální půjčku 75 miliard, ale českým občanům v nouzi, ve
stavu, kdy se blíží recese, bude snižovat podporu? Tato škodlivá vláda musí skončit, nebo zničí
Českou republiku a její občany!

Dále pro dokreslení dodávám, že dle údajů Pravidelné zprávy Evropské sítě proti chudobě Poverty
Watch žije milion českých občanů pod hranicí chudoby, další milion je chudobou ohrožen! Počet
domácností s příjmem pod hranicí chudoby vzrostl z 9 až 10 % v průběhu roku 2021 na 17 % v
březnu 2022. V exekuci je přibližně 9 % z celkové populace, v některých chudších regionech až 16 %.
Zpráva dále uvádí, že celých 25 % domácností si nemůže dovolit náhlý výdaj kolem 10 tisíc korun.
Takovýmto rodinám, které žijí od výplaty k výplatě, pak hrozí, že by mohly přijít o bydlení. Průměrná
domácnost nyní vydává 48 % svých příjmů na bydlení a potraviny, chudé domácnosti pak plných 70
% příjmů. Odpovědnost nese vláda Petra Fialy, která svou politikou způsobuje zdražování!

Příčítáte vládě k dobru alespoň to, že ve Sněmovně byla nakonec schválena daň
z mimořádných zisků, takzvaná windfall tax?

Vláda do jednoho hlasování spojila nefungující věc, tedy windfall tax, kterou vložili do zákona na
poslední schvíli formou pozměňovacího návrhu, i dobrou věc, jakou je zvýšení limitů na odvádění
DPH a na paušální daň na dva miliony, což je původně návrh SPD.

Obávám se, že daň z mimořádných zisků nepřinese výnos, který vláda očekává.  Hrozí další výrazné
zdražení příslušného zboží a služeb, protože tyto společnosti se v důsledku zavedení mimořádné
daně budou snažit různými způsoby optimalizovat svůj zisk a daňový základ, tudíž ani výnos z této
daně nemusí odpovídat představám ministerstva financí. Ostatně o vládním odhadu příjmů z této
daně, 85 miliard korun ročně, pochybují i ekonomičtí experti. V bankovním sektoru lze rovněž
očekávat zvýšení úroků z úvěrů, hypoték a bankovních poplatků pro naše občany.

Hnutí SPD dlouhodobě prosazuje, aby se zdanilo vyvádění u nás nezdaněných dividend zahraničními
nadnárodními korporacemi do ciziny, což představuje až 300 miliard korun ročně. To ale Fialova
vláda odmítá, protože jde na ruku Bruselu.

Zvýšení částky pro povinnou registraci plátců daně z přidané hodnoty z jednoho na dva miliony
korun a zvýšení možnosti využití režimu paušální daně u podnikatelů z jednoho na dva miliony korun
jsme podpořili, protože jsme to prosazovali již dlouho a pomůže to malým podnikatelům. Protože byla
windfall tax i tyto věci předloženy v jednom zákoně společně v jednom závěrečném hlasování, tak
jsme se zdrželi.



Rada a Evropský parlament dosáhly předběžné politické dohody o přísnějších
výkonnostních normách pro emise CO2 u nových osobních automobilů a dodávek. Návrh
bude ještě přijat formálně, nicméně oba orgány se dohodly na cíli snížení emisí CO2 o 55
% u nových osobních automobilů a o 50 % u nových dodávek do roku 2030 ve srovnání s
úrovněmi v roce 2021, cíli snížení emisí CO2 o 100 % jak u nových osobních automobilů,
tak u dodávek do roku 2035. Co tato dohoda znamená?

Znamená to, že kvůli Evropské unii a kvůli  Fialově vládě budou auta jen pro bohaté – a že Brusel za
podpory Fialovy vládní pětikoalice zakázal automobily na naftu a benzín od roku 2035. Toto
nesmyslné opaření již dříve na Radě ministrů životního prostředí států EU podpořila za českou vládu
ministryně Alena Hubáčková (KDU-ČSL). Nová auta tudíž už od roku 2035 nebudou smět mít
spalovací motory. Tyto normy jsou součástí tzv. Zelené dohody (Green Deal) EU a klimatického
balíčku Fit for 55, který má zajistit emisní cíle EU a tzv. klimatickou neutralitu.

Dohoda z minulého týdne přináší i výrazné zpoplatnění automobilových emisí ještě před rokem 2035
a povede k zásadnímu zdražení automobilů, které se tak mohou stát pro široké vrstvy občanů
prakticky nedostupnými – se všemi představitelnými negativními důsledky této skutečnosti. Zejména
půjde o zánik desítek tisíc pracovních míst v automobilovém průmyslu a v návazných oborech, což se
bytostně týká České republiky a jejích základních ekonomických a sociálních zájmů, které neschopná
Fialova vláda svojí vyjednávací neschopností a ponížeností v rámci Evropské unie nenapravitelně
poškozuje.
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